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Innspill om praktisk læring fra faglig råd                                            
Frisør, blomster, interiør og eksponeringsdesign 

 
Vi i faglig råd FBIE ønsker en mer praktisk grunnskole både med tanke på å skape flere 
mestringsarenaer og motivasjon for en bredere elevgruppe, men også med tanke på å styrke 
den praktiske opplæringen knyttet til håndverksfag både i omfang og kvalitet. 
 
Vi mener at praktisk opplæring i håndverksfag har for liten plass i grunnskolen. Det virker 
også som om det varierer mye fra ungdomsskole til ungdomsskole hvor mye elevene har fått 
jobbe praktisk og hvordan kvaliteten på denne opplæringen er.  Det å få jobbe mer praktisk 
og håndverksrettet i ungdomsskolen vil gi elevene erfaringer som også muligens gjør det 
lettere å velge yrkesfag. Norge trenger at flere tar en fagutdanning. Hvis elevene ikke får 
praktisk erfaring med håndverksfag i grunnskolen, blir også sannsynligvis terskelen større for 
å velge yrkesfag på vgs.   
 
Erfaringer fra videregående skoler viser også at mange elever får en opptur når de kan 
begynne på en yrkesfaglig utdanning, de får jobbe med fag som interesserer dem og som de 
mestrer. Men for flere elever som begynner på FBIE tar det tid før de får troen på seg selv i 
elevrollen. Det virker som om mange har mistet mye motivasjon og troen på egne 
ferdigheter etter teoritunge år i grunnskolen.  
 
Vi ser det dersom som nødvendig med en endring, særlig av ungdomsskolen som nå er for 
teoritung for mange av elevene. Faglig råd FBIE ønsker mer praktisk læring i grunnskolen og 
mer praktisk opplæring i håndverksfag. 
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